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GRIS Open kern 22 januari 2020 

 

Agenda 

 

1. Onder de noemer ‘open kern’ nodigt de GRIS-voorzitter elke geïnteresseerde uit om het nieuwe 

werkjaar te openen en  het Meerjarenplan (MJP) te bekijken zoals dit op de gemeenteraad van 30 de-

cember is besproken en goedgekeurd.  

a. Michiel schets het algemene kader, Schepen Pieter behandelt de GRIS-budgetten.  

b. Nadien bespreken we wat de GRIS hiermee wil in deze legislatuur, en welke inhoud voor de 

GRIS primeert om aan te werken. 

2. Sponsoring Refugee Walk (Vluchtelingenwerk Vlaanderen). Hoe verder? 

3. Varia: jaarverslag 2019, medewerkers film 6 maart, kandidaten voorstelling in de bib, aanzet dag van 

de duurzame gemeente op 24.09, ander? 

 

 

 

 

Aanwezigheden: 

Stemgerechtigde leden 

  

Aanwezig:  Barbara Brugmans, Jos Corveleyn, Marianne Costeur, Christine D’aes, Valentijn De 

Smedt, Dries Deruytter, Johan Flamez, Helene Huybens, Rina Robben, Saskia 

Schelfaut, Pieter Sermeus, Guy Sprengers, Bieke Verlinden, Hannelore Vertessen 

Verontschuldigd: Francis De Blauwe, Magda Heireman, Dirk Maes 

Niet-stemgerechtigde leden 
 

Aanwezig:  Anne Bongaerts, Johan Bulteel  

gemeente: Pieter Verheyden (schepen IS), Michiel Awouters (ambtenaar I.S.), 

 

Verontschuldigd:  Kirsten Baeyens, Geert Bovyn, Astrid Costermans, Marijke Gidts, Johan Van Enge-

land  

 

Uitgenodigd:    

 

 

 

De open kern start met een FairTrade-drink op het nieuwe jaar. 

 

 

 

 

 

http://www.grislubbeek.be/
https://www.lubbeek.be/meerjarenplan-2020-2025
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1. Meerjarenplan: 

a. Algemene kader - budgetten: 

Michiel: 

➢ Het meerjarenplan 2020-2025 is opgebouwd rond twee elementen: 

▪ De strategische doelstellingen zijn: mobiliteit – onderwijs – sport – lokaal sociaal beleid. Dit 

gaat om slechts 10% van alle doelstellingen, maar het zijn de absolute prioriteiten voor de ko-

mende zes jaar. 

▪ Het gelijkblijvend beleid: dit zijn alle andere doelstellingen, 90%, maar het zijn ‘verrichtingen 

zonder beleidsdoelstelling’. Hiervoor is een budget van 22 miljoen voorzien.  

➢ De basis voor het MJP is de omgevingsanalyse, wat een participatiemoment was waaraan een groot aan-

tal burgers hebben deelgenomen. Hieruit is mobiliteit als topprioriteit weerhouden. 

➢ De opbouw van de doelstellingen bestaat uit vier acties, waaraan telkens de passende SDG’s zijn gekop-

peld. 

▪ Strategische bepaling 

▪ Welk beleid wordt er aan gekoppeld 

▪ Wat is het actieplan 

▪ Welke zijn de concrete acties. 

➢ Het CBS engageert zich om tweemaal per jaar aan de gemeenteraad rapportering uit te brengen over de 

strategische doelstellingen. 

➢ Schepen Pieter benadrukt dat vele projecten verder lopen op een bestaand budget, maar dat het aantal 

projecten verhoogd is met een eigen budgettering. 

➢ Elke strategische doelstelling kent een aantal beleidsdoelstellingen, waaronder dan verschillende actie-

plannen zijn uitgeschreven. 

1. STRATEGISCHE DOELSTELLING 1. We zetten ons actief in voor een veilige, aangename, duur-

zame en rustige gemeente. 

a. BELEIDSDOELSTELLING 1.1. We zetten in op verkeersveiligheid en mobiliteit. 

b. BELEIDSDOELSTELLING 1.2. We zetten in op het behoud van erfgoed en waardevol pa-

trimonium. 

2. STRATEGISCHE DOELSTELLING 2. We streven naar een warme, hechte en sociale gemeente 

met respect voor elke burger. 

a. BELEIDSDOELSTELLING 2.1. We streven naar een kwaliteitsvol en modern onderwijs 

met alle kansen voor onze kinderen. 

b. BELEIDSDOELSTELLING 2.3. We zetten in op sociale en culturele ontplooiing van ieder-

een. Hiermee bedoelt men sport en infrastructuur. 

➢ Vragen en reacties op sommige doelstellingen; 

o Onderwijs: het CBS heeft bepaald dat in de gemeente Lubbeek uiterlijke tekenen van ideologie 

of van geloofsovertuiging verboden zijn voor openbare functies, dus ook in het gemeentelijk on-

derwijs. Dit druist volgens sommige aanwezigen sterk in tegen de ervaringen in het onderwijs, is 

zelfs beledigend genoemd voor vele mensen en belemmert de integratie van leerlingen en hun 

ouders in de lagere scholen in Lubbeek, alsook voor onderhoudspersoneel. Voor de leerkrachten 

van het gemeenschapsonderwijs zelf is deze stelling storend in het licht van een open school, 

waar de kinderen de diversiteit van de wereld moeten aangeleerd worden. Bovendien gaat dit in 

tegen het pedagogisch project die de scholen zelf hadden gemaakt én druist het in tegen de eind-

termen die door de scholen in Vlaanderen moeten gehaald worden. 

Het valt ook op dat het begrip ‘neutraliteit’ niet in het MJP voorkomt, maar wel op de gemeente-

raad voorkwam op initiatief van de burgemeester. 

Schepen Pieter meldt dat de bevoegde schepen over deze discussie meer uitleg kan verschaffen. 

http://www.grislubbeek.be/
../../../../../../Thuiscomputer/Downloads/Meerjarenplan_2020_2025%20(1).pdf
../../../../../../gspren0/AppData/Local/Google/Chrome/V.1_Omgevingsanalyse.pdf
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o Vraag bij het ‘sterk sociaal beleid’: staat in het MJP beschreven wat en met welke acties de ar-

moede in Lubbeek kan verminderd worden? Zijn het enkel vrijwilligers-werkgroepen die zich 

hierover buigen? 

De  schepen herhaalt dat de prioriteiten in wat gedaan is op dat vlak ook tweejaarlijks moeten 

gerapporteerd worden. Hij vermoedt dat de bevoegde schepen rond armoede een policy heeft 

ontwikkeld. 

➢ In de strategische en financiële nota’s zijn de verschillende voorzieningen en budgetten over de komende 

zes jaar opgenomen. 
 

Pieter: specifiek voor Internationale Samenwerking: 

Is terug te vinden onder de noemer: verrichtingen zonder beleidsdoelstelling - hulp aan het buitenland: 

 

Algemene werking GRIS € 200 

Werkingssubsidies € 2200 

Projectsubsidies € 14800 

Sponsoring € 1300 

FairTrade/H-eerlijke markt € 3500 

Totaal € 22000 

Deze bedragen zijn identiek in de zes volgende jaren (2020 – 2025). 

Vraag: waarom wordt door het bestuur gekozen voor een vlakke financiering in plaats van te werken aan 

een stappenplan? Het mag voor een rijke en welvarende gemeente niet zo moeilijk zijn om dit bij-

voorbeeld interactief te laten coachen. Dit is ook aanbevolen in ons memorandum. 

Antwoord schepen:  deze vraag is gesteld aan het CBS, onder meer de vorige schepen van duurzaamheid 

Geert Bovyn heeft er op aangedrongen, maar de realiteit is dat zelfs overwogen werd 

om het totale budget te verminderen. 

 Een budgetwijziging kan twee maal per jaar, maar het CBS moet akkoord zijn. 

Antwoord voorzitter:  de GRIS heeft altijd gevraagd naar een werkzaam budget; over sommige posten zijn 

we tevreden, zoals FairTrade en de werkingsubsidies. Bij andere - de projectsubsi-

dies bijvoorbeeld – wordt het totale budget verdeeld over de goedgekeurde aanvra-

gen; hoe meer aanvragen, hoe minder subsidies per aanvrager. Hier had men kunnen 

voorstellen om een verdienstelijk budget per project te voorzien, zodoende had de 

gemeente de kans om die subsidies open te trekken. 

Vraag:  wat met de andere elementen uit het memorandum die geen budget nodig hebben, zoals ethisch ban- 

kieren of het aankoopbeleid (niet enkel FairTrade dranken en koffie, maar ook schone kleren). Hoe  

zit het met de transparantie hierrond?  

Antwoord:  er is – na vroegere discussies over ethisch bankieren – een Triodosrekening geopend, hierop 

is € 250000 gezet. Nadien is geen enkele actie meer ondernomen. 

 Transparantie moet mogelijk zijn, maar is er vandaag niet. De schepen vindt dat op het aan-

koopbeleid strenger moet toegekeken worden. Elke dienst vraagt zijn eigen aankopen aan. 

De finale beslissingen gebeuren nu door één aankoper. 

De GRIS oordeelt dat hiervoor beter een centrale werkgroep zou opgericht worden, die dan 

ook tweejaarlijks rapporteert. 

 

Conclusie:  er is geen beleidsplan Internationale Samenwerking terug te vinden in het MJP. Er is ook 

geen enkele wettelijke verplichting daartoe. 

 

 

 

 

http://www.grislubbeek.be/
../../../../../../Thuiscomputer/Downloads/V.4_Overzicht_van_de_toegestane_werkings__en_investeringssubsidies.pdf
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b. Wat doen we hiermee – welke verwachtingen heeft de GRIS? 

➢ SIAL: sinds het OCMW in de gemeente is geïntegreerd is de openbare zitting afgeschaft, dus is er nau-

welijks of geen communicatie of transparantie rond bijvoorbeeld de LOI’s, of de financiering ervan of de 

besteding van overheidsbudgetten (cfr. budgetten Homans). SIAL vraag zich af hoe hierover opnieuw 

een publieke én inhoudelijke communicatie kan gebeuren, liefst nog met een open debat. 

Schepen Pieter Verheyden zoekt naar een andere oplossing, bijvoorbeeld via de gemeenteraad. 

➢ FairTradeGemeente: vraag naar een deftige heropstart van de werkgroep mét vertegenwoordiging van 

alle politieke partijen en andere initiatiefnemers. Gemeente Lubbeek heeft het FTG-label gehaald, dank 

zij de inzet en het doorzettingsvermogen van de vrijwilligers. De werkgroep werkt momenteel niet bij 

gebrek aan actieve leden en aan een agenda. Meer initiatief van de gemeente zou dus welkom zijn. 

FairTrade gaat niet enkel om een H-eerlijke markt organiseren, men mag oog hebben voor het ganse 

gamma van FairTrade, en met de nadruk op eerlijke handel. 

FairTrade is uitgebreider dan enkel Oxfam, ook het lokale aspect is er in verweven. 

Antwoord schepen:  eerlijke handel kan op het budget van elke aankoop, de gemeente moet in alles wat 

ze doet laten blijken dat het duurzaam wordt aangepakt of dat het duurzaam is. Alle 

voorstellen zijn welkom. 

➢ Tarieven gemeentelijke lokalen en zalen: voorstel om de tarieven aan te passen (te verminderen) voor de 

leden van de GRIS als ze iets organiseren ten voordele van het Zuiden. Momenteel geldt er een uniform 

tarief.  

De voorzitter repliceert dat het een technische kwestie is, maar dat huurgelden wel kunnen gerecupereerd 

worden via de werkingssubsidies voor zover het niet uitsluitend om een opbrengstactiviteit gaat. 

➢ Herhaling van de vraag om het globale budget voor Internationale Samenwerking stilaan te verhogen. De 

GRIS vraagt naar een beleidsmatige openheid door een gemeente die naar de wereld kijkt. 

➢ Vraag naar een ‘buitengewoon budget’ als de vraag zich zou aanbieden. Dit zou kunnen via een budget-

wijziging (zie hoger). 

➢ Op de gemeentelijke website is ‘Linden groet Linden’ (LGL) nog steeds terug te vinden onder Internati-

onale Samenwerking. LGL heeft echter een eigen budget en valt met zijn werking volledig onder cul-

tuur. Deze situatie bestaat al sinds de oprichting van de GRIS in 2004. Het zou zinvol zijn om dit nu op 

te klaren. 

 

WELKE PRIORITEITEN voor deze legislatuur? 

 

De voorzitter heeft een lijst van prioritaire doelstellingen  voor de GRIS uit het memorandum geselecteerd en 

vraagt elk van de veertien aanwezigen om zijn of haar top drie (1 = 3 punten, 2 = 2 punten, 3 = 1 punt) aan te 

duiden. Resultaat: 

1. Diversiteitsbeleid activeren, heropstart Lokaal Sociaal Overleg, afschaffing vreemdelingentaks = 18 
ptn 

2. Streven naar een Raden Generaal Duurzaamheid overheen de beleidsdomeinen en de adviesraden, 
uitrollen van het participatietraject  = 14 ptn 

3. Verhoging van het budget I.S. , versoepeling van de verschuiving tussen de deelbudgetten = 14 ptn 
4. Fairtrade agenda activeren. Aankoopbeleid daarop afstemmen. (cfr fair-o-meter Lubbeek) = 9 ptn 

5. SDG’s als leidraad voor alle beleidsdomeinen promoten. Schepen I.S. neemt hier het voortouw. = 7 ptn 
6. Pleiten voor  een fulltime ambtenaar Mondiale Materie die de agenda 2030 coördineert = 7 ptn 
7. Herziening van de subsidiereglementen (gebruiksvriendelijker maken) = 4 ptn 
8. De GRIS zichtbaarder maken in de gemeente, participatiegraad verhogen = 3 ptn 

9. Ethisch bankieren terug op de agenda zowel op het gemeentebeleid als privé = 2 ptn 

http://www.grislubbeek.be/
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De intenties voor de werking van de GRIS zullen de komende zes jaar prioritair naar deze opdrachten gaan. 

 

 
Schepen Pieter Verheyden heeft de vergadering verlaten wegens nog een andere verplichting. 

2. Sponsoring Refugee Walk (Vluchtelingenwerk Vlaanderen). Hoe verder? 
Zie ook verslag ALV 17 december 2019.  

Het CBS heeft een schriftelijke bevestiging van hun besluit van 16.12.2019 en de argumentatie hiervan 

bezorgd aan de voorzitter. Daarop is een brief geschreven aan het CBS die de argumentatie tegenspreekt 

en vraagt om op hun besluit terug te komen. Tot op heden is daar geen officieel antwoord op gekomen. 

Een schriftelijke reactie is beloofd. 

De ambtenaar Internationale Samenwerking herhaalt dat de gemeente juridisch kan nazien of alle criteria 

in orde zijn. 

Stelling GRIS:  

➢ De GRIS is niet akkoord met de uitleg en de interpretatie die het CBS gegeven heeft. De GRIS 

heeft steeds de criteria gevolgd zoals ze bepaald zijn in de subsidiereglementen.  

➢ De GRIS betreurt ook de timing (tot de voorlaatste dag van het jaar wachten om de subsidietoe-

kenning te blokkeren). 

➢ De juridische argumentatie is niet de echte reden, het criterium ‘lokaal’ is in het verleden altijd 

anders geïnterpreteerd. 

➢ Enkele deelnemers spraken van een belediging. Enerzijds de werking van de GRIS feliciteren, 

anderzijds een twijfelachtige communicatie voeren over deze kwestie. 

➢ Dit is een precedent, de GRIS stelt zich ook vragen naar de jurisprudentie in deze. 

Conclusie:  

➢ Het Dagelijks Bestuur (kern) wacht op de brief van de gemeente, nadien zal ze een antwoord 

formuleren. 

➢ Het kan leiden tot een conflict en zelfs tot een vertrouwensbreuk. 

➢ De GRIS moet er zich over beraden of en hoe dit moet bekeken worden: juridisch aanvechten? 

Voor de publieke opinie brengen? 

➢ Ze verwacht ook dat de politiek een correct antwoord geeft. 

3. Varia:  
a. Jaarverslag 2019: 

Herhaling van de voorzitter om de jaarverslagen snel te bezorgen. 

b. Medewerkers film 6 maart: 

Transitie Lubbeek vertoont op 6 maart de film ‘The biggest little farm’ in zaal Libbeke. De 

GRIS heeft zijn medewerking toegezegd, kandidaat-helpers kunnen zich melden. 

c. Kandidaten voorstelling in de bib: 

Op vraag van de hoofdbibliothecaresse kan een lid van de GRIS zijn project voorstellen in de 

BIB. Kandidaten kunnen zich melden bij de voorzitter. Dit komt op de agenda van de volgende 

ALV. 

 

 

 

 

 

 

 
Verslag: Guy Sprengers. 

http://www.grislubbeek.be/
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GRIS ALV-vergadering 5 maart 2020 

Agenda 

We ontvangen 2 gasten tijdens het eerste deel van de vergadering: Chris Delcourte van de BIB Lubbeek en 

Julie Hendrickx, auteur van het boek ‘Alsof de Weg ons zocht’. 

1. Verslag ALV van 17 september 2019 en verslag Open kern 22 januari 2020 

2. Financies:  

a. Aanvraag BBSF Okra Binkom 

b. Goedkeuring advies Projectsubsidies 2020 (zie de bijlage) en nieuwe aanvragen budget 

2021 

c. Aanvragen Kilimandjaroproject (budget 2019)en  Halaai Xale (budget 2020) goedgekeurd 

door het CBS 

d. Sponsoring Refugee Walk: hoe verder? 

e. Herziening van het subsidiereglementen + digitaal loket 

3. Evaluatie H-eerlijke Markt 2019 en nieuwe datum 2020 

4. Werkgroep Afrikafilmfestival (Guy) 

5. Deelname GRIS met een Wereldmarkt op het Oktaaf van 14 juni 2020: beslissing. 

6. Filmavond 6 maart Transitie Lubbeek: medewerkers? 

7. Opvolging aanwezige lidorganisaties.  

8. Mondiale dag VBS Lubbeek: vraag naar sprekers 

9. De SDG’s in het beleid in Lubbeek (actieplan) en Deelname aan de ‘Dag van de Duurzame Ge-

meente’ op 24 september 2020 (cfr. VVSG) 

10. Prioriteiten beleid Internationale Samenwerking Lubbeek (cfr. Verslag Open Kern van 22 januari) 

11. Varia (jaarverslag, Annelies Symons, andere) en nieuwe data 

 

Aanwezigheden: 

Stemgerechtigde leden 

  

Aanwezig:  Jos Corveleyn, Astrid Costermans, Christine D’aes, Valentijn De Smedt, Johan 

Flamez, Helene Huybens, Dirk Maes, Tom Petré,  Pieter Sermeus, Guy Sprengers, 

Luc Vandegaer.  

Verontschuldigd: Barbara Brugmans, Marianne Costeur, Francis De Blauwe, Magda Heireman, Rina 

Robben, Saskia Schelfaut, Jos Swinnen, Annelies Symons, Bieke Verlinden 

Niet-stemgerechtigde leden 
 

Aanwezig:  Geert Bovyn, Marijke Gidts Victor Scheys, Liesbeth Smeyers,  

gemeente: Michiel Awouters (ambtenaar I.S.), Pieter Verheyden (schepen IS) 

 

Verontschuldigd:  Kirsten Baeyens, Anne Bongaerts, Johan Bulteel, Johan Van Engeland 

 

 

Uitgenodigd:   Chris Delcourte (BIB), Julie Hendrickx (auteur) 

 

 

http://www.grislubbeek.be/
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De voorzitter verwelkomt twee gasten: Chris Delcourte van BIB Lubbeek, en Julie Hendrickx, auteur van 

‘Alsof de Weg ons zocht’. 

Drie GRIS-leden wensten eveneens een voorstelling te doen van hun project of organisatie. Aan hen is ge-

vraagd om dit uit te stellen naar de volgende ALV. Liesbeth Smeyers over Transitie Lubbeek, Jos Corveleyn 

over Suyana Peru, en Dirk Maes over een recent evaluatiebezoek aan Mwanu Ukundwa (dit verslag is te le-

zen op de GRIS-website). 

Chris Delcourte wenst de BIB te presenteren als een platform waar projecten kunnen voorgesteld worden 

aan het bredere publiek. 

Dat kan gaan om een voordracht of om een soort van tentoonstelling met foto’s of een stand met informatie 

over het project. Qua methodiek zijn er nog geen afspraken gemaakt: wordt het een avondvoorstelling of een 

presentatie in een weekend, wordt het een concept met netwerken? Alleszins is de BIB een plaats waar een 

ruim aanbod mogelijk is. Chris wenst hierover samen met de geïnteresseerden te brainstormen in de loop van 

dit jaar. In 2021 is er dan ruimte voor promotie en het voeren van communicatie en voor de concrete uitwer-

king. 

Na de eerste oproep via de mail waren er al zes geïnteresseerden, een aantal andere GRIS-leden hebben zich 

ook aangeboden. Wordt dus vervolgd. 

Julie Hendrickx woont in Linden, is een nicht van Jeanne Devos en heeft een boek geschreven over het le-

ven en het werk van Jeanne Devos. Ze is door de voorzitter uitgenodigd om dit op de GRIS te presenteren, 

zoals dit vorig jaar ook in de BIB is gebeurd. 

Een filmpje toont een duidelijk beeld over de beweging van Jeanne Devos.  

In grote lijnen toont de presentatie de levensloop van Jeanne: op haar twaalfde kondigde ze reeds aan dat ze 

missionaris zou worden in India. Ze liep school in het H.Hart in Heverlee, nadien in de kloosterorde van de 

Zusters van de Jacht, waar ze een speciale opleiding audiologie volgde. De eerste jaren (vanaf 1963) heeft ze 

in India gewerkt met doven en slechthorenden. In 1971 werd een groot deel van Oost-India en Bangladesh 

getroffen door een cycloon, er was geen wederopbouw mogelijk. In die periode heeft Jeanne Devos een stu-

dentenbeweging opgericht om in de rampgebieden te gaan helpen. Wat later werd ze geconfronteerd met het 

verborgen leed van de huisarbeidsters, die met valse beloftes werden gekocht en verkocht. Die meisjes ken-

den geen enkel wettelijk statuut, moesten in de betere families werken achter gesloten deuren, werden onder-

drukt, uitgebuit en misbruikt, zelfs vermoord. Ze hadden geen enkel verweer, vooral ook door taalproblemen. 

Jeanne Devos maakte kennis met de problematiek, zocht oplossingen om structureel veranderingen te bren-

gen en ging in het verzet. Haar leuze was: ‘Verzet is jezelf in vraag stellen, en dan deze vraag aan een ander 

stellen’. Daaruit is dan een eerste geïmproviseerde beweging ontstaan, de Bombay Houseworkers Solidarity. 

Deze beweging groeide in meerdere staten en haalde de media. Later is hieruit de NDMW ontstaan (National 

Domestic Workers Movement). 

Dank zij doorgedreven lobbywerk is ze in 2011 in de ILO (International Labour Organisation), een organisa-

tie van de Verenigde Naties, kunnen gaan pleiten voor haar zaak rond huisarbeid. Door het werk van één 

vrouw – Jeanne Devos - is daaruit de conventie C189-Domestic Workers Convention goedgekeurd. Deze 

conventie is in 2015 door de Belgische regering geratificeerd. 

Nadien is Jeanne Devos meermaals en wereldwijd in de prijzen gevallen, o.a. is ze ereburger in haar geboor-

tedorp Kortenaken. Momenteel is Jeanne Devos op rust bij de Zusters van de Jacht, een Indiase zuster heeft 

de nationale coördinatie overgenomen. India zelf heeft de conventie nog niet ondertekend, dit ligt vooral aan 

de traagheid van het Indiase systeem. Desondanks - en door de gedrevenheid van de mensen - blijven vele 

initiatieven verder gaan, Ook in België is in samenwerking met KULeuven een Jeanne Devosfonds opge-

richt. Uit de NDMW is ook een kinderrechtenbeweging ontstaan. Daarnaast is er een beweging die vorming 

geeft: hoe om gaan met huismateriaal, weerbaarheidstraining of lobbyen bij werkgevers. 

http://www.grislubbeek.be/
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Als nicht van Jeanne, en uit eerbied voor haar werk en leven heeft Julie dit boek ‘Alsof de Weg ons zocht’ 

geschreven. De titel verwijst naar Jeanne Devos die zich onderdeel voelt van een groter geheel (de weg), zij 

was dus geroepen om die weg verder uit te bouwen. 

In Vlaanderen wil Julie het werk van haar tante voort zetten naar financiering van het project in India, het 

boek is daar een onderdeel van. 

De voorzitter bedankt Julie voor de mooie uiteenzetting en voor het prachtige boek en benadrukt dat Julie 

voldoet aan de criteria voor projectsubsidies en hiervoor dus kan solliciteren. 

 
 

1. Goedkeuring verslag 19 september 2019: 

Het verslag wordt unaniem goedgekeurd. 

2. Financies: 

a. Aanvraag BBSF Okra Binkom: 

Het betreft de traditionele activiteit ten voordele van de school in Nepal. Opnieuw wordt een do-

cumentaire van Jean-Pierre Coppens vertoond: ‘De bergen van de Goden’, een roadmovie ge-

draaid in Tibet op een gemiddelde hoogte van 4800m, waarin de fantastische natuur in de Hima-

laya en de invloed van China op Tibet op vlak van armoede en tekorten in het onderwijs in con-

frontatie gaan. Het betreft de première van deze documentaire. De opbrengst gaat naar de BBSF. 

Vertoningen in zaal Santro op dinsdag 21 april om 14u en om 20u. 

De gevraagde onkosten bedragen in totaal € 193. De aanvraag is in orde, en conform het subsi-

diereglement. 

De ALV is akkoord, een positief advies volgt. 

b. Projectsubsidies 2020: 

Twaalf projecten zijn ingediend, alle twaalf zijn weerhouden. De voorzitter heeft een adviestekst 

opgemaakt die wordt bezorgd aan het CBS. 

De voorzitter herhaalt dat elke aanvrager een artikel kan publiceren in het infoblad. 

c. Amnesty briefschrijfgroep Lubbeek: 

Voor het vierde jaar op rij vraagt deze Amnestygroep een bijdrage om kosten te dekken voor hun 

schrijfavonden, vooral schrijfmateriaal en postzegels. Ook nu bedraagt de aanvraag € 250. 

De ALV is akkoord, een positief advies volgt. 

d. Twee aanvragen zijn vorige ALV reeds besproken en goedgekeurd. 

i. Charlotte Vanhellemont: € 200 is overgeschreven vanuit het budget 2019. 

ii. Halaai Xale: omdat de aanvraag eind 2019 was toegekomen is de goedkeuring door het 

CBS pas in 2020 kunnen gebeuren, zodat ook de subsidie wordt toegekend op het bud-

get van 2020. 

e. Refugee Walk 2019: 

Alle informatie is bezorgd aan de ALV, de chronologie van de discussie is gekend.   

Bij het eerste antwoord van het CBS dd 16 december 2019 was het argument om de subsidie niet 

toe te kennen dat het geen lokale – lees: op Lubbeek grondgebied – activiteit betrof. 

In zijn laatste antwoord dd februari 2020 heeft het CBS een uitgebreide verklaring geschreven 

waarom ze de subsidie niet konden goedkeuren: het geld van de Lubbeekse belastingbetaler mag 

niet gebruikt worden voor de financiering van een juridische strijd tussen asielzoekers en de 

Belgische staat, met name voor de ondersteuning (€ 100) van vluchtelingen in de vorm van ad-

vocaten en vrijwilligers. Het CBS verwijst naar de website van Vluchtelingenwerk Vlaanderen 

om zijn argumentatie te staven. 
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Het Dagelijks Bestuur heeft zich over beide antwoorden gebogen en oordeelt dat de eerste ver-

klaring een schijnargument betreft. Op de tweede verklaring heeft het Dagelijks Bestuur op-

nieuw een antwoord geformuleerd. Ze heeft hiervoor advies ingewonnen bij Vluchtelingenwerk 

Vlaanderen zelf om vast te stellen dat de argumentatie dat Lubbeeks belastinggeld gaat naar de 

juridische strijd tussen asielzoekers en de Belgische staat pertinent onjuist is; de voorzitter ci-

teert: 

Wij financieren zelf geen advocaten of vrijwilligers om actief een juridische strijd te starten 

over individuele asielaanvragen. Wij hebben wel een infolijn waar iedereen, en dat zijn vaak 

vrijwilligers en advocaten, terecht kan voor vragen ivm onder andere asielprocedures. 

Daarnaast verzorgen we twee halve dagen per week permanentie bij de juridische helpdesk 

van het agentschap integratie en inburgering om juridische vragen omtrent asielrecht te be-

antwoorden. Wij hebben dus een zeer grote juridische expertise waar advocaten en vrijwil-

ligers beroep op kunnen doen in hun zaken omtrent asielprocedures. Onze bedoeling is dus 

helemaal niet juridische procedures tegen de staat te financieren, maar iedereen te helpen 

die werkt met vluchtelingen of asielzoekers en er voor te zorgen dat de rechten van deze 

mensen gerespecteerd worden. 

Reacties vanuit de ALV: 

➢ Het laatste antwoord van het CBS is eerlijker dan het eerste. 

➢ Het standpunt van het CBS dat subsidies gebruikt worden om processen te maken tegen de 

Belgische staat wordt in het meer gefundeerde argument van de GRIS weerlegd, wat bete-

kent dat er dus geen steun aan processen wordt gegeven. 

➢ Vluchtelingenwerk Vlaanderen probeert de rechten van asielzoekers te vrijwaren via gerech-

telijke stappen, wat een normale gang van zaken is in een democratie. De staat wordt in deze 

niet ondermijnd door illegale acties. 

➢ Vrijwilligers, ook advocaten, worden nooit betaald. Op de website van Vluchtelingenwerk 

kan de ondersteuning van asielzoekers nagelezen worden. Het gaat om dienstverlening. 

➢ Het CBS doet hier aan politieke stellingname, dit druist in tegen de term internationale sa-

menwerking. Vanuit dit standpunt mag Lubbeeks belastinggeld wel degelijk gebruikt wor-

den voor steun aan asielzoekers. 

Conclusie: de ALV vindt de tegenargumentatie van het Dagelijks Bestuur waardevol omdat ze 

toont waar het echt om gaat. Schepen Pieter Verheyden neemt de brief mee naar het CBS. 

Subsidiereglementen: 

Naar aanleiding van het eerste antwoord op de weigering is een aanpassing van de drie subsidie-

reglementen voorgesteld. Een herziening van de officiële reglementen is gebeurd, een aantal 

suggesties zijn aangebracht. Dit is doorgestuurd naar de Algemeen directeur. 

Algemeen: voorstel om de term ‘Internationale Samenwerking’ te vervangen door ‘Lokaal mon-

diaal beleid’. Ook vermelding dat de dienst Internationale Samenwerking wel degelijk bestaat. In 

dat kader verklaart de ambtenaar dat de 0.3 VTE-uitdovend betekent dat het nu gaat om een sta-

tutaire functie die omgezet wordt in de contractuele. 

1. Subsidies voor informatieve, culturele, educatieve of sensibiliserende activiteiten: 

a. Activiteiten moeten plaats vinden op Lubbeeks grondgebied: is niet logisch, een be-

tere term kan zijn: Noord-activiteit? Noord-activiteit in België?  

b. Telecommunicatiekosten komen niet in aanmerking: waarom niet? 

c. Waarom worden gemeentelijke scholen uitgesloten? Deze sponsoring kan net een 

meerwaarde betekenen om extra inspanning te leveren buiten de reguliere subsidies 

die deze scholen van de gemeente ontvangen. 

d. Aanvragen moet gebeuren vόόr 1 oktober: voorstel 15 december, want meer werk-

baar voor wie een activiteit organiseert op het einde van het jaar. 

2. Sponsoring: term lokaal veranderen in ‘in België in het kader van een Noordactiviteit’? 
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3. Projectsubsidies: 

a. Indiening gebeurt in het ene jaar, de betaling in het volgende. 

b. Ook hier is de datum van indienen 1 oktober, wat niet logisch is, want het advies 

wordt pas in het voorjaar geschreven, de betaling op het einde van het jaar. Dus ook 

hier de vraag om dit naar eind december te brengen. 

c. De aanvrager moet lid zijn van de GRIS 

Website gemeente Lubbeek: 

Op de website kan via twee kanten informatie over internationale samenwerking gezocht wor-

den: via het menu ‘Vrije tijd’ en doorklikken op ‘Internationale samenwerking’, of via het menu 

‘Over Lubbeek en bestuur’ en dan via de knop ‘adviesraden’ klikken op ‘GRIS’. Probleem is dat 

men niet op dezelfde informatie (teksten, reglementen) terecht komt. 

Het DB vraagt een aanpassing, vooral naar verduidelijking, ook om een aantal teksten te schrap-

pen en het geheel gebruiksvriendelijker te maken. Tevens de vraag om het huishoudelijk regle-

ment toe te voegen en het organiek reglement aan te passen. 

3. H-eerlijke markt en datum 2020: 

De evaluatie werd vorige ALV uitgesteld, maar is ondertussen individueel gedaan. Deze was overwe-

gend positief, met enkele opmerkingen over bvb. muziek en het tekort aan vuilnisbakken. 

Er is een nieuw budget goedgekeurd. De datum ligt vast: zaterdag 31 oktober 2020 in zaal Libbeke. 

4. AfrikaFilmfestival 29 mei 2020: 

De werkgroep is een eerste maal samengekomen op 4 februari: 

➢ Filmkeuze: er is zowel een jongeren- als een avondvertoning. 

o Leerlingen:  

▪ opnieuw is gekozen voor Africa United, een Rwandese film uit 2010, die in 2016 op 

ons programma stond, maar mooi genoeg is om te herhalen ook omdat leerlingen 

van de 3° graad die nog niet gezien hebben. Bovendien sluit deze film aan met het 

project dat over straatkinderen gaat. 

▪ Alle scholen werden aangeschreven, De beide Lindense scholen doen niet mee; VBS 

De Linde doet een eigen project, de Stip heeft deze film zelf in bezit,  en het 5° leer-

jaar had een andere activiteit op die dag. Uit de scholen van Binkom, Lubbeek en 

Pellenberg hebben in totaal 135 leerlingen en begeleiders ingeschreven. 

▪ Ontvangst om 9u15, voorstelling project 9u30, film 9u45. 

o Avond: Nuestras Madres (cfr vorige ALV). Ontvangst 19u30, speeches en voorstelling pro-

ject 19u45, aanvang film 20u. 

➢ Project: WSM, meer bepaald de steun aan de Guatemalteekse MOJOCA, die voorziet in de opvang 

en begeleiding van straatjongeren. 

➢ De brief aan het CBS met volgende vragen is ingediend: logistieke ondersteuning (zaal, techniek, 

panelen enz) – financiering voor de huur van beide filmen en de vertoningsrechten – budget voor 

aankoop dank en hapjes van de wereldwinkel voor de bar – plaatsen aankondigingspanelen – maken 

eigen banners voor op de algemene AFF-affiches – creëren en versturen uitnodiging naar leden ge-

meenteraad en andere adviesraden – opmaken en verspreiden persbericht bij lokale pers. 

Noot: deze aanvragen zijn ondertussen door het CBS goedgekeurd. 

➢ Barbara zorgt voor 1000 flyers en voldoende affiches. 

➢ De flyers zullen door de gemeente aan de scholen bezorgd worden (info aan ouders). 

5. Wereldmarkt 14 juni 2020: 

Als gevolg van de magere respons op de evaluatie is beslist dat de GRIS dit jaar niet deelneemt aan de 

wereldmarkt. Slechts enkelen hadden zich kandidaat gesteld: Transitie, Sial (onder voorbehoud), Halaai 

Xale, Nicamigos. Tweede argument is dat de meeste organisaties liever inzetten op de H-eerlijke markt. 
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Hoewel het initiatief tot deelname door de GRIS is geschrapt, kan persoonlijk een regeling getroffen 

worden met de Parochieploeg. 

De voorzitter brengt de organisatie op de hoogte. 

6. Film Transitie: 

Voorstelling van ‘The Biggest Litte Farm’. Er blijkt heel wat interesse te zijn. Er worden nog steeds 

vrijwilligers gevraagd om de zaal klaar te zetten, dit vanaf 18u45. 

Pieter Sermeus en Christine D’aes stellen er de GRIS voor, vooral de basisinformatie en de verwijzing 

naar de website. 

7. Opvolging aanwezig lidorganisaties: 

➢ Transitie: houdt opnieuw een ‘Repair Café’ op zondag 19 april in LDC De Sleutel, Staatsbaan 

124 Lubbeek. Een tweede café wordt gehouden in Pellenberg op 25 oktober, in samenwerking 

met Ferm. 

➢ Welzijnszorg: organiseert een ‘Picknick Solidair’ op zaterdag 30 mei 2020 van 11u30 tot 16u30, 

op het Hooverplein en het stadspark in Leuven. 

8. Mondiale dag VBS Sint Martinus Lubbeek: 

Donderdag 26 maart houdt de school een eerste mondiale dag. Uitgangsidee is dat alle kinderen worden 

gemixt en ondergebracht worden in 12 groepen van 17 à 18 kinderen. Het was de bedoeling om 12 

workshops te kunnen organiseren. Voor elke workshop is gezocht naar vrijwilligers die een gamma van 

activiteiten komen doen met de kinderen, kaderend in een mondiale context: koken – Marokkaans tellen 

– dansen – bloemenwerkjes maken – uiteenzetting project enz. 

Doel is om in de vastenperiode aan de kinderen te tonen wat er in de wereld gebeurt, gekoppeld aan de 

(klassieke) vastenvoettocht. 

Vraag van de vertegenwoordiger van Sint Martinus: er zijn nog twee workshops te regelen. Kandidaten 

kunnen zich melden. Luc Vandegaer en Astrid Costermans gaven zich op als back up.  

9. De SDG’s in het beleid in Lubbeek (actieplan) en Deelname aan de ‘Dag van de Duurzame Ge-

meente’ op 24 september 2020 (cfr. VVSG) 

Wordt verplaatst naar de volgende ALV. Vorig jaar is een SDG-avond georganiseerd, het is de schepen 

van duurzaamheid die moet beslissen. De GRIS vraagt om – via het CBS - alle adviesraden te betrekken 

op die dag. 

10. Prioriteiten beleid Internationale Samenwerking Lubbeek (cfr. Verslag Open Kern van 22 janua-

ri) 

Wordt verplaatst naar de volgende ALV. 

11. Varia: (jaarverslag, Annelies Symons, andere) en nieuwe data 

a. Jaarverslag: is klaar. De voorstelling ervan gebeurt op de gemeenteraad van 31 maart. de VVSG 

heeft een ‘didaktisch’ filmpje gemaakt, waarin de burgemeesters het uitleggen. Dit zal eveneens 

vertoond worden (zie website GRIS). 

De voorzitter vraagt naar ideeën om de patio in te richten met SDG-materiaal. 

De gemeenteraad van maart is ondertussen geannuleerd. Er wordt een nieuwe afspraak ge-

maakt. 

b. Scouts Lubbeek: Viktor vraagt de mening van de ALV en van de GRIS, na het verschijnen van 

een ophefmakend artikel over de nieuwe ideeën rond de ‘Vrijetijdsraad’. De jeugdraad is pas 

heropgestart, hoe matcht dat met dit artikel. 

Schepen Pieter Verheyden geeft aan dat dit artikel niet de juiste weergave is van wat in het col-

lege is besproken. Een toelichting over de nieuwe elan (dit is het herverdelen van een aantal ra-

den) wordt verwacht. 
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De voorzitter benadrukt dat het artikel helemaal niet correct is, het gaat in realiteit niet om alle 

adviesraden. Bovendien wordt er heel neerbuigend gedaan over de bestaande raden. Hij heeft 

dan ook ten persoonlijke titel gereageerd: het is een onjuiste weergave want het gaat enkel om de 

materie die schepen Duerinckx aanbelangt. Hoewel wij volgens de schepen niet betrokken zijn 

bij dit idee, wenst de GRIS integendeel juist met andere raden samen te werken, net vanuit het 

idee van participatie. 

Voorstel om na de eerste jeugdraad van 19 maart met de voorzitters van alle raden naar de ver-

schillende schepenen te gaan. 

c. Annelies Symons heeft gemeld dat ze stopt als vertegenwoordiger van Open VLD, de partij 

moet een nieuwe kandidaat sturen. Tot zolang blijft Annelies de info ontvangen. 

d. Datum ALV: donderdag 4 juni 2020. 

 

 

 

Verslag: Guy Sprengers. 
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GRIS ALV-vergadering 22 oktober 2020 

 

1. Verslag ALV 5 maart 

2. Enkele getuigenissen over de impact van corona op de projecten 

3. Projectsubsidies 2020 en aanvragen 2021 

4. Sponsoring Refugee Walk 2020: reconstructie en actuele stand van zaken 

5. H-eerlijke markt 2020 en AFF 2021 

6. Voorstelling ‘Het mamadepot’ (Liesbeth en Christine) 

7. Opvolging aanwezige lidorganisaties 

8. SDG’s en duurzaam beleid: acties uitgesteld tot het voorjaar 2021 (Geert) 

9. Participatie, adviesraden en vrijetijdsraad 

10. Nieuwe ledenlijst, HIA,  JVS 2019, samenwerking BIB, verdere aanpassingen reglementen 

11. Varia en nieuwe datum 
 

Omwille van de Coronamaatregelen is de ALV online gehouden via meet.google. 

 

Aanwezigheden: 

Stemgerechtigde leden 

  

Aanwezig:  Jos Corveleyn, Astrid Costermans, Christine D’aes, Valentijn De Smedt, Johan 

Flamez, Dirk Maes, Rina Robben, Pieter Sermeus, Guy Sprengers, Jos Swinnen, 

Bieke Verlinden, Hannelore Vertessen,  

Verontschuldigd: Barbara Brugmans, Marianne Costeur, Francis De Blauwe, Magda Heireman, Hele-

ne Huybens, Saskia Schelfaut,  

Niet-stemgerechtigde leden 
 

Aanwezig:  Kirsten Baeyens, Anne Bongaerts, Werner Boullart, Marijke Gidts Julie Hendrickx, 

Enrico Leenknecht, Liesbeth Smeyers, Johan Van Engeland 

gemeente: Michiel Awouters (ambtenaar IS), Geert Bovyn (schepen IS) 

 

Verontschuldigd:   

 

 

Uitgenodigd:    
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De voorzitter opent de vergadering met de mededeling dat van nu af Enrico Leenknecht Open VLD verte-

genwoordigt in vervanging van Annelies Symons. Een voorstellingsrond wordt uitgesteld naar een volgende 

gewone ALV. 
 

1. Goedkeuring verslag 5 maart 2020: 

Het verslag wordt unaniem goedgekeurd. 

2. Enkele getuigenissen over de impact van Corona op de projecten: 

a. Julie Hendrickx - National Domestic Houseworkers Movement: 

Cfr. het verhaal van de huisarbeidsters, gebracht op de ALV van 5 maart. Huisarbeid wordt niet 

enkel door vrouwen gedaan, ook mannen zijn huisarbeider als tuinier, bewaker, chauffeur e.d. 

Men onderscheidt twee groepen: huisarbeiders die inwonen en zij die naar hun werk gaan. 

Covid 19 heeft gigantische problemen veroorzaakt: nagenoeg alle werkgevers hebben hun per-

soneel ontslagen. De gevolgen waren immens, niet alleen werden ze werkloos - zonder rechten 

op inkomen of op sociale zekerheid, want werkzaam zonder contract – wie inwoonde werd ook 

dakloos. Enorm veel huishoudpersoneel stond op straat, zonder spaargeld, zonder huis, zonder 

werk, maar met nog steeds verantwoordelijkheid voor hun families. 

De NDHW heeft geprobeerd om voor opvang te zorgen, een tijdelijk onderdak in bijvoorbeeld 

scholen of kloosters. Echter de meeste huishoudwerkers – gerekruteerd uit het zeer verre platte-

land – zagen geen andere oplossing dan terug te keren. Met de trein, maar van de ene dag op de 

andere werd het treinverkeer door de overheid stilgelegd. Duizenden mensen zijn daardoor in de 

wilde natuur terecht gekomen: sommigen zijn te voet verder naar huis gegaan, velen konden niet 

meer terug en zijn verloren of onvindbaar. 

Wat betekent de toekomst voor de huishoudwerkers? NDHW heeft voorzien in coöperatieven 

(bijvoorbeeld naaiateliers) om de mensen niet in armoede te laten vallen. De mensen worden 

aangemoedigd om trainingen te volgen rond veilig en hygiënisch werken in hun werkomgeving. 

Door de bevolkingsdichtheid in de grote steden heeft iedereen schrik, ook de werkgevers die 

geen personeel meer durven aannemen uit schrik voor verspreiding van het virus. Velen onder 

hen hebben ook geen inkomen door de lock-down. 

De NDHW blijft vechten voor de rechten en de toekomst van het huishoudpersoneel. 

Nota: Julie heeft het roer overgenomene van zuster Jeanne Devos als vertegenwoordiger voor 

NDWM België. Proficiat Julie! 

b. Dirk Maes – Mwana Ukundwa: situatieschets in Rwanda. 

Cijfers oktober: 4996 gevallen en 34 doden. Corona is met het vliegtuig Rwanda binnenge-

bracht. Redenen voor het lage aantal besmettingen: minder testen, droge warmte, jongere bevol-

king, ouderen gaan niet naar de steden, niet veel oversterfte? 

De start van de lock-down was tussen 12 tot 21 maart 2020, wat zeer choquerend overkwam 

omdat de maatregelen van het Westen werden gevolgd, en het Corona-beeld van de buitenwereld 

hard binnen kwam. 

Gevolgen bleven niet uit: de zwaksten werden het meest getroffen, de prijzen van producten ste-

gen, ouders die onderhouden werden door hun kinderen die in de steden werken zagen hun in-

komen dalen, scholen sloten, geen les meer tenzij via radio of TV wat de meesten niet hebben, 

geen transport meer naar de markten, geen afzetmarkt voor eigen kweek en producten. 

De oprichtster van het project, Rose, vroeg hulp voor de meest kwetsbare families, in totaal was 

er nood aan ondersteuning voor 119 kinderen met een beperking en hun families die het meest 

geraakt zijn. Er is € 3570 overgeschreven, goed voor dertig dagen voedsel. 

Sinds september 2020 zijn in Rwanda concrete maatregelen getroffen in de strijd tegen Covid 

19: verplicht mondmasker buitenshuis, frequent handen wassen, 1.5 meter afstand, beperking 
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aantal personen op trouwfeesten en begrafenissen, geen feesten meer enz. Reizen naar Rwanda is 

mogelijk mits negatieve Covid-19-test vooraf, én 24u op hotel met nieuwe test. 

Positief is dat de scholen weer open gingen op 1 oktober 2020. 

Deze situatie heeft een grote impact op het project. De mensen zitten geblokkeerd, bijeenkom-

sten zijn verboden, enkel wat individuele contacten zijn mogelijk. Bovendien was het project 

sinds 1.5 jaar gestart met de opvang van kinderen met een beperking, die een uitgesloten leven 

leiden: geen kans op afstandsonderwijs, is er juiste medicatie, wat met prothesemateriaal enz. 

Ondanks alles zorgt AMU toch voor positieve energie: hulp bij het bekomen van voedsel, hulp 

bij het zoeken naar oplossingen voor het handicap, zoeken naar leefbare woningen, naar aange-

paste scholen. 

Tenslotte is de impact van Corona in België ook immens: er zijn geen opbrengsten van acties, er 

kunnen geen presentaties in scholen gebeuren. De schade opmeten is voor achteraf. 

c. Jos Corveleyn – Suyana Peru: 

De Belgische vzw Suyana stuurt de ngo Padma aan in Lima, Peru. De deelorganisatie Puriy, met 

o.a. de schoentjes, is overgedragen aan privépersonen in Peru die alles hebben overgenomen. Het 

project situeert zich in Villa El Salvador, een van de vele gemeentes die horen bij de hoofdstad 

Lima.  

Het leven vόόr de Corona-pandemie was al precair, in hoofdzaak psychosociaal met opgelopen 

trauma’s door de oorlog. Er heerst extreme armoede bij families die uit het hooggebergte ge-

vlucht zijn. 60% van de mensen in Lima die een inkomen hebben uit dagarbeid leven in armoe-

de. 

In normale tijden bestaat er een Peruviaanse wet rond traumazorg en preventie, wordt er perso-

neel gevormd, is er therapeutische dienstverlening, wordt ingezet op preventie door begeleiding 

van jongeren en is er permanente vorming in therapeutische technieken. 

Corona en de lockdown heeft heel sterk ingehakt op het leven in Peru. Op een totaal van 32 mil-

joen inwoners zijn er bijna 900.000 besmettingen en 34.000 doden, in de wetenschap dat de tel-

lingen niet nauwkeurig zijn omdat niet iedereen geregistreerd is en omdat niet elke coronadode 

wordt geregistreerd. Alle voorschriften zijn gekend, maar kunnen niet nageleefd worden (bvb. er 

is maar één kraan voor een ganse buurt). Er is nauwelijks toegang tot basis medische infrastruc-

tuur of hospitalisatie. Mensen doen meestal niet-geregistreerde arbeid, dus zonder werkloos-

heidsuitkering met de gekende gevolgen. De grootste problemen zijn de honger en toename van 

geweld, ook intra familiaal. Er is goede geneeskunde voorhanden, maar enkel voor de rijken, de 

toegang tot hospitalen is gesloten voor de gewone burgers. Noodzakelijke hospitalisaties worden 

zo goed als mogelijk opgezet maar blijven ondermaats. 

Padma zet nu in op afstandswerk, o.a. met virtuele consultaties, met familiale begeleiding of met 

psycho-educatieve initiatieven rond geweld, stressmanagement of positieve opvoeding. 

Steun uit België: subsidies van hieruit zijn essentieel, maar zoals bij alle vierdepijlers zijn er se-

rieuze fondsenwervingsproblemen door noodgedwongen stopzetting van alle activiteiten. De 

plaatselijke verantwoordelijken van Padma gaan op zoek naar eigen fondsen. 

Algemene bedenking na deze getuigenissen: kunnen de gemeentelijke subsidies niet verhoogd wor-

den in deze situatie? Een Corona-subsidie voor 2020 en/of 2021? 

3. Projectsubsidies 2020 en aanvragen 2021: 

a. Projectsubsidies 2020: zijn uitbetaald. Elke aanvrager heeft de mogelijkheid om een korte be-

schrijving van het project in kader van de besteding van de subsidie te laten opnemen in het In-

foblad. Voor WSM was dit in maart ingestuurd, maar de gemeente heeft toen beslist om het In-

foblad te vervangen door een gericht Corona-nummer. Michiel kijkt na of dit nog steeds zo is, en 

wanneer dit weer in zijn normale editie kan verschijnen. 

http://www.grislubbeek.be/
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b. Projectsubsidies 2021: elf aanvragen zijn in orde: WSM – Palestijnse circusschool – Mwana 

Ukundwa – BBSF – Keten van hoop – Suyana Peru – Nicamigos – Kisangani – NDWM – Ha-

laai Xale - 11.11.11. Er worden nog drie aanvragen verwacht: Handicap International – Isimbi – 

Fifala. 

Aanvragen kunnen nog tot eind oktober, ze moet niet volledig te zijn en kan nadien aangevuld 

worden. 

Aanvragen kunnen volledig digitaal gedaan worden. Wordt warm aanbevolen! 

c. Overzicht uitgaven 2020: dit zijn de resterende bedragen: 

  

Budgetpost Budget Uitgegeven Saldo 

H-eerlijke markt   3500         0   3500 

GRIS zelf     200     200         0 

Sponsoring   1200         0   1200 

Project- en wer-

kingssubsidies 

Aanvraag 11-groep 

17100 15205,06   

     

    610* 

   

 

  1284,94 

* er is een recente aanvraag van de 11-groep Lubbeek voor subsidiëring van de 11.11.11-

campagne 2020 (zie verder), voor een totaal van € 610. De details van de aanvraag zijn overlo-

pen. De ALV keurt deze aanvraag goed. Het advies is overgemaakt aan het college. 

In totaal is dus € 5984,94 niet uitgegeven. Het is voor het eerst dat de GRIS met deze situatie gecon-

fronteerd wordt. Dit opent de discussie over de besteding van dit saldo met volgende argumentatie: 

➢ Op het einde van de vorige legislatuur is op een ALV het principe bekrachtigd dat het boek-

houdkundig mogelijk is om budget van de ene post naar de andere over te dragen (de tussen-

schotten weg te halen). Kan dit nu toegepast worden? 

➢ Vermits geen enkele inzamelactie of activiteit heeft plaatsgevonden kan bijvoorbeeld dit saldo 

integraal toegevoegd worden aan de projectsubsidies van 2020. De GRIS kan als adviesraad aan 

het CBS vragen om de totale som (€ 5984,94) over te dragen naar de projectsubsidies 2020. De 

vraag is of dit technisch (nog) kan nu de projectsubsidies 2020 reeds zijn uitbetaald? 

➢ Het bedrag kan volgens de schepen niet overgedragen worden naar de budgetten van 2021, om-

dat deze voor de opeenvolgende jaren vastliggen. Bij niet-gebruik verdwijnen deze budgetten 

dus. 

➢ De schepen werpt deze bedenking op: er bestaat een ‘Corona Noodfonds’, dat vanuit Vlaanderen 

aan de gemeentes wordt toegekend om erkende clubs en verenigingen te steunen bij gemiste in-

komsten. In totaal gaat het om een bedrag van € 150000. Erkende verenigingen vindt men bij 

cultuur, sport, jeugd, media, lokale armoedebestrijding enz. Leden van de GRIS, zowel ngo’s als 

vierdepijlers (vzw’s) zijn echter geen erkende verenigingen en kunnen die ook niet worden. Het 

noodfonds is dus niet van toepassing. Michiel pluist uit of de GRISleden als vereniging erkend 

kunnen worden.  

➢ Vraag van het CBS aan de GRIS ter ondersteuning van initiatieven voor de lokale economie: het 

college stelt voor om het bedrag van € 3500 dat ingeschreven werd voor de H-eerlijke markt 

2020 (sensibilisering m.b.t. duurzaamheid en FairTrade in het algemeen) te gebruiken voor het 

stimuleren van burgers om zoveel mogelijk korte keten-producten en -diensten aan te kopen. Ui-

teraard wordt de komende jaren opnieuw € 3500 voorzien voor de organisatie van de H-eerlijke 

markt.  

Concreet: Lubbeek heeft zich ingeschreven in een platform dat de distributie verzorgt van de lo-

kale handelaar naar de klant op een duurzame wijze. De hoofdorganisator is de stad Leuven, 

Lubbeek ondersteunt. De kostprijs bedraagt € 2500 per deelnemende gemeente. 

Opmerkingen en tussenkomsten:  

http://www.grislubbeek.be/
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o De GRIS is een adviesraad, het idee van duurzaamheid en korte keten kan ze onderschrijven, 

maar duurzaamheid is niet het exclusieve onderwerp van de GRIS. 

o Had lokale economie vooraf niet zelf een budget voorzien? Als de GRIS deze steun niet 

geeft is er minder budget voor lokale economie in 2021. Anderzijds kan er gezocht worden 

naar een realistische oplossing die beide bestedingen (overdracht saldo – lokale economie) 

mogelijk maakt. 

 

Conclusie:  

➢ de GRIS kan als adviesraad - met de steun van de schepen - de overdracht van het saldo aanvra-

gen bij het CBS. 

➢ Na overleg met de kern is dit voorstel geformuleerd en op 25 oktober verstuurd:  

De ALV vraagt het college om het grootste deel van dit bedrag (€ 5984,94) toe te voegen 

aan de projectsubsidies 2020 ter compensatie van de verhoogde nood en de verminderde 

middelen, door het huidig toegekende bedrag van 1233 euro per project te verhogen met een 

derde. Het resterende bedrag kan gebruikt worden om in te schrijven op het Leuvense initia-

tief ter bevordering van de lokale economie. 

Ook in 2021 zal de coronacrisis zijn tol blijven eisen. Daarom vragen we het college om pro 

actief vooruit te kijken naar een compensatie voor de toegenomen noden en de gekrompen 

inkomsten door het budget voor projectsubsidies 2021 substantieel te verhogen! 

We wachten op het antwoord van het college. 

 

4. Sponsoring Refugee Walk 2020: reconstructie en actuele stand van zaken 

Cfr. vorige GRIS-verslagen voor het overzicht van de ganse discussie. 

Vandaag is – na zes weken wachten - een geschreven motivatie bezorgd door het college aan de 

GRIS. De voorzitter verwijst ook naar de discussie op de gemeenteraad van 29 september, waarvan 

de audio-opname – terug te vinden op de gemeentelijke website - kan beluisterd worden. 

Globaal geeft het CBS negatief advies voor de sponsoring, met als opvallend argument : ‘Het gaat 

over het openen van alle mogelijke procedures op het Belgisch, Europees en internationaal niveau 

om uiteindelijk hun doel te bereiken, zijnde alle grenzen waaronder de Europese grenzen, tot op de 

grond af te breken’. ‘Indien het gemeentebestuur de Refugee Walk zou sponsoren zouden ook hier 

middelen van de gemeente voor gebruikt worden’. 

Replieken vanuit de ALV: 

➢ Eerdere navraag (dd 11 maart 2020) bij Vluchtelingenwerk Vlaanderen (VWV) leert dat juridi-

sche procedures opgezet zijn om te zorgen dat mensen in asielprocedure werden geholpen. 

➢ Het klopt dat verschillende organisaties die met vluchtelingen bezig zijn naar het Europees hof 

zijn gestapt om problemen op gebied van rechten van de asielzoeker aan te klagen, maar dit ar-

gument klopt niet in deze. Opbrengsten van de sponsoring helpen om beroep te kunnen doen op 

het afdwingen van bestaande wetten. Het is niet goed dat deze weigering afkeurt dat mensen an-

deren helpen in het respecteren van de wet. Er blijft het democratische recht op juridische bij-

stand. 

➢ Vreemd is ook dat zowel in 2017 als in 2018 het advies van de GRIS identiek was als in 2019 en 

2020, en dat de sponsoring toen wel werd goedgekeurd. Het college antwoordt hier op dat ze de 

aanvraag in de vorige jaren niet goed bestudeerd hadden.  

➢ De politieke vertegenwoordigers van de meerderheid vinden dat het wel een geldige argumenta-

tie is omdat het om gemeenschapsgeld gaat. 

➢ In de discussie op de gemeenteraad wordt enerzijds lof gezwaaid naar het initiatief en naar de 

deelnemers, maar is VWV steunen onmogelijk. Het college heeft unaniem beslist maar het is 

voor iedereen duidelijk dat de burgemeester dit persoonlijk tegen houdt. Beslissingen als staats-

secretaris hebben nochtans niets te maken met lokale beslissingen.  

http://www.grislubbeek.be/
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Conclusie: de kern gaat zich bezinnen over deze argumentatie en zoeken naar een gepast antwoord. 

 

5. H-eerlijke markt 2020 en AFF 2021 

a. De H-eerlijke markt 2020 is definitief geannuleerd. Even is gedacht om bij de officiële opening 

van het mamadepot een mini-markt te organiseren, maar dit is niet weerhouden. Het mamadepot 

is op zich al een h-eerlijke markt. 

b. AFF 2021: is voorzien in zaal Libbeke op vrijdag 14 mei 2021 met het identieke programma als 

de geannuleerde versie van 2020. 

 

6. Voorstelling ‘Het mamadepot’ (Liesbeth en Christine) 

Het is gegroeid uit een open werkgroep ‘Verdoken Armoede in Lubbeek’- opgestart vanuit de werkgroep 

Welzijn vanuit Groen – en opengetrokken naar anderen zoals Ferm Pellenberg, Welzijnszorg, Cera en de 

gemeente Lubbeek, onder de baseline: ‘Samen voor solidariteit en duurzaamheid’. De locatie is de Sleu-

tel (vroegere OCMW), het eerste jaar huur wordt betaald door ‘Huis voor het kind’ (gemeente), later 

moet een bijdrage betaald worden. 

Vandaag telt men meer dan 35 vrijwilligers. De winkel is open sinds 12 september, de officiële opening 

volgt op 14 november. Naast winkel is het ook een ontmoetingsplaats. 

De missie en visie bestaat er in om herbruikbare goederen aan de inwoners van Lubbeek aan te bieden 

aan een democratische prijs: duurzaamheid, solidariteit en sociale cohesie zijn hierin de sleutelwoorden. 

De doelgroep zijn alle inwoners van Lubbeek en omgeving, maar met de focus op mensen die het finan-

cieel moeilijk hebben, maar wel laagdrempelig. 

Voor SIAL heeft dit een grote meerwaarde: er is meer keuze, men beweegt tussen andere kopers, er moet 

niet meer aan huis bezorgd worden, het geeft een zicht op en levert respect op het vrijwilligerswerk en 

solidariteit in Lubbeek. 

In een verdere fase kunnen andere initiatieven rond armoede, solidariteit en warme gemeente geactiveerd 

worden, dmv workshops, events, ontmoetingen en linken met andere initiatieven. Bovendien pas dit in 

de SDG’s en de duurzame gemeente. 

7. Opvolging aanwezige lidorganisaties 

11.11.11-campagne: het wordt een campagne in mineur. De klassieke activiteiten zoals Sint-

Maartensvuur, Pellenberg Buurt en vooral de huis-aan-huisomhalingen kunnen niet plaatsvinden, ook 

omdat niet kon voldaan worden aan de corona-proof voorwaarden. De beslissing hiervoor was al in sep-

tember genomen. Wel is er de sponsorwandeling van de VBS Linden, en organiseren de Scouts en Gid-

sen Sint Kwinten Linden een afhaal-spaghetti. Zie hiervoor hun website. De 11-groep zet anderzijds 

maximaal in op het verspreiden van informatie in gans de gemeente. De flyer roept op om te storten via 

overschrijving. 

Het thema is identiek aan de vorige campagne: Changemakers. Zie www.11.be.  

8. SDG’s en duurzaam beleid: acties uitgesteld tot het voorjaar 2021 (Geert) 

Via mail en op een aantal vergaderingen ‘en petit comité’ is al overleg gebeurd? Wordt vervolgd. 

9. Participatie, adviesraden en vrijetijdsraad 

Wordt uitgesteld naar 2021.  
Vorming Plus Oost-Brabant werd aangesteld om samen met de gemeente de vrijetijdsraad te realiseren 

tegen juni 2021. Dit heeft betrekking op de sport-, jeugd-, cultuur- en seniorenraad en op het beheersor-

gaan van de BIB. Raden die allemaal niet (goed) functioneerden/functioneren.  

De GRIS maakt geen deel uit van ‘vrijetijd’, maar zou graag betrokken worden bij dit proces. 

De schepen Cultuur legt deze vraag voor aan Vorming Plus. Bij positief antwoord werken we er graag 

aan mee. 

http://www.grislubbeek.be/
http://www.11.be/
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10. Nieuwe ledenlijst, HIA,  JVS 2019, samenwerking BIB, verdere aanpassingen reglementen 

a. Aanpassingen reglementen en update op de gemeentelijke website: wordt door de kern bekeken. 

b. BIB: cfr. informatie over het initiatief op de vorige ALV. Dit is op de kern besproken. Omdat 

verschillende activiteiten van de leden in het water gevallen zijn is het zinvol om dit initiatief te 

activeren. Vorige ALV waren een zestal organisaties akkoord om mee op te starten. De voorzit-

ter neemt contact op met Chris Delcourte om verdere afspraken te maken. 

11. Varia en nieuwe datum 

ALV: Donderdag 10 december 2020. 

 

Verslag: Guy Sprengers. 
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GRIS ALV-vergadering 10 december 2020 

 
Agenda: 

1. Goedkeuring verslag 22.10 

2. Overzicht aanvragen projectsubsidies 2021 en Subsidieaanvraag 11.11.11. Lubbeek 

3. Antwoord CBS herschikking subsidies 2020 

4. Goedkeuring antwoord aan het CBS mbt de sponsoring Refugee Walk 

5. Opvolging aanwezige lidorganisaties: ter plaatse te bepalen 

6. Programma Duurzame Gemeentes in februari 2021  (Geert) 

7. Participatieproject 

8. JVS 2020, GRIS in de BIB, Fair-o-meter, andere 

9. Nieuwe datum 

 

Omwille van de Coronamaatregelen is de ALV online gehouden via meet.google. 

 

Aanwezigheden: 

Stemgerechtigde leden 

  

Aanwezig:  Barbara Brugmans, Jos Corveleyn, Christine D’aes, Valentijn De Smedt, Johan Fla-

mez, Magda Heireman, Dirk Maes, Rina Robben, Pieter Sermeus, Guy Sprengers, 

Bieke Verlinden,  

Verontschuldigd: Astrid Costermans, Marianne Costeur, Francis De Blauwe, Helene Huybens, Saskia 

Schelfaut, Luc Vandegaer 

Niet-stemgerechtigde leden 
 

Aanwezig:  Kirsten Baeyens, Marijke Gidts, Julie Hendrickx, Enrico Leenknecht, Liesbeth 

Smeyers, Johan Van Engeland 

gemeente: Michiel Awouters (ambtenaar IS), Geert Bovyn (schepen IS) 

 

Verontschuldigd:  Anne Bongaerts, Jos Swinnen 

 

 

Uitgenodigd:    
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De voorzitter opent de vergadering met de mededeling dat het interessant is om in te schrijven op de nieuws-

brief van de gemeente, maar ook om via de website van de gemeente het audioverslag van de gemeenteraad 

van  29 september te beluisteren nav de discussie over de sponsoring Refugee Walk. 
 

1. Goedkeuring verslag 10 december 2020: 

Een eerder gemelde fout in het verslag was reeds verbeterd. Het verslag wordt unaniem goedgekeurd en 

wordt opnieuw doorgestuurd. 

2. Overzicht aanvragen Projectsubsidies 2021 en subsidieaanvragen 2020: 

a. Projectsubsidies 2021: alle aanvragen die verwacht werden zijn ingediend, veertien in totaal: 

WSM – Palestijnse circusschool – Mwana Ukundwa – BBSF – Keten van hoop – Suyana Peru – 

Nicamigos – Kisangani – NDWM – Halaai Xale - 11.11.11 - Handicap International – Isimbi – 

Fifala. 

Nota: Hands in Action (Filipijnen) zou eind 2020 gestopt zijn, zowel de Lubbeekse vzw als de 

centrale organisatie zijn opgedoekt. Hiervan is evenwel geen officiële bevestiging ontvangen. 

b. Subsidies voor Noordactiviteiten in Lubbeek: de 11-groep Lubbeek heeft een factuur ingediend 

van € 415 (fototentoonstelling BIB, factuur jaarkalenders, drukwerk deur-aan-deur). Dit is een 

lager bedrag dan vorige jaren omwille van de beperkte campagne, o.a. de spaghettislag van de 

Scouts Linden heeft niet plaatsgevonden. 

Dit bedrag wordt nog afgehouden van het budget 2020. 

. 

3. Antwoord CBS herschikking subsidies 2020 

Na overleg met de kern is dit voorstel geformuleerd en op 25 oktober verstuurd (zie ook verslag 22/10)  

De ALV vraagt het college om het grootste deel van dit bedrag (€ 5984,94) toe te voegen aan de pro-

jectsubsidies 2020 ter compensatie van de verhoogde nood en de verminderde middelen, door het 

huidig toegekende bedrag van € 1233 per project te verhogen met een derde. Het resterende bedrag 

kan gebruikt worden om in te schrijven op het Leuvense initiatief ter bevordering van de lokale eco-

nomie. 

Ook in 2021 zal de coronacrisis zijn tol blijven eisen. Daarom vragen we het college om proactief te 

kijken naar een compensatie voor de toegenomen noden en de gekrompen inkomsten door het budget 

voor projectsubsidies 2021 substantieel te verhogen. 

Concreet zijn er twee beargumenteerde vragen: 

1. Vraag naar verhoging projectsubsidies 2020, dwz per project € 411 toevoegen. 

2. Proactief het totale bedrag voor de projectsubsidies 2021 optrekken. 

Op vraag van de schepen werd deze vraag gestaafd met cijfers, door acht leden bezorgd. 

  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Als we dit extrapoleren naar alle lidorganisaties mogen we er van uit gaan dat er minstens € 50000 ver-

lies is geleden door de Corona-omstandigheden. 

11-groep 6774 (gemiddelde laatste 5 jaar) 

Fifala 2752  

Palestijnse circusschool 10234  

Suyana Peru 10778  

Mwana Ukwunda 2700  

Kisangani 3656  

BBFS 457  

Halaai Xale 4200 (in totaal geschat: € 7000) 

Totaal 41551  
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Deze argumentatie is voorgelegd aan het CBS, dat volgend besluit heeft genomen: 

1. Er kan een bedrag van € 5500 opnieuw besteed worden. 

2. De helft gaat naar duurzaamheid en circulaire economie 

3. De andere helft wordt ingezet voor het geleden verlies bij de lidorganisaties. 

4. Er is geen beslissing om proactief het budget voor projectsubsidies te verhogen in 2021. 

Dit zou kunnen betekenen dat per project ± € 250 wordt toegevoegd. Echter dit voorstel moet de com-

missie passeren om nadien op de gemeenteraad te laten bespreken omwille van een wijziging van subsi-

dies.  
(Nota: op de gemeenteraad van december 2020 is beslist om per goedgekeurd 

project 2020 een bedrag van € 208 toe te voegen) 

Bijkomende vragen: 

➢ Welk voorstel gaat naar de commissie en de gemeenteraad, dat van de GRIS of dat van het CBS? 

➢ Kan dit bedrag technisch nog toegevoegd worden aan de projectsubsidies van 2020? 

➢ Krijgt de voorzitter nog een officieel schriftelijk antwoord? 

Antwoord schepen: 

➢ Het voorstel van het CBS gaat tezamen met de motivatie en de documenten die de GRIS heeft 

aangeleverd naar de commissie en naar de gemeenteraad. 

➢ Een toevoeging aan de projectsubsidies 2020 kan als dusdanig geboekt worden. 

➢ Er volgt een antwoord na de commissie en de gemeenteraad, ook van het College. 

Genoteerde randbemerkingen: 

➢ Dit is een zeer geringe, zelfs beschamende bijdrage inzake solidariteit met arme landen, gezien 

de rijkdom van deze gemeente. Het is een puur boekhoudkundige benadering die de filosofie die 

bij de bevolking heerst niet draagt. 

➢ De budgetten van de GRIS gaan voor het CBS prioritair naar de lokale economie, niet naar Inter-

nationale Samenwerking. De globale verhoging van het budget 2021 is niet behandeld en moet 

dus op de volgende ALV opnieuw voorgelegd worden. 

Cfr. discussie op de vorige ALV over de steun van € 150000 aan erkende verenigingen. Deze steun ging 

puur naar verenigingen van sport, jeugd en cultuur. De vraag ‘Kunnen GRIS-leden erkend worden als 

Lubbeekse vereniging?’ heeft op als antwoord: 
De facto worden de GRIS-leden reeds beschouwd als erkende Lubbeekse ver-

enigingen (ondanks het feit dat hier geen reglement over bestaat). Ze ge-

nieten van dezelfde voordelen als de erkende sport-, jeugd- en cultuurver-

engingen (logistieke ondersteuning door de gemeente, korting bij zalen, 

subsidies).  

4. Goedkeuring antwoord aan het CBS mbt de sponsoring Refugee Walk 2020 

Cfr. vorige GRIS-verslagen voor het overzicht van de ganse discussie. 

Tot op vandaag is er nog steeds geen officieel ondertekend antwoord. Een geschreven verslag van de 

weigering – met het besluit van het CBS – is vandaag pas bezorgd. 

Het CBS heeft in zijn zitting van 14 september het positieve advies van de GRIS niet goedgekeurd. Op 

vraag van de oppositie is op de gemeenteraad van 29 september door de burgemeester een mondelinge 

respons geuit, met als finaal besluit de sponsoring – bij stemming - niet goed te keuren. 

De ALV aanvaardt de inhoud van de weigering niet. Enerzijds heeft de gemeente niets tegen de Refugee 

Walk en steunt ze zelfs de lokale actie. Anderzijds gebruikt de burgemeester voor de weigering het argu-

ment dat Vluchtelingenwerk Vlaanderen in zijn activiteiten aanzet tot het openen van alle Europese gren-

zen, en dat bovendien het grootste deel van de Lubbeekse bevolking niet achter deze actie zou staan. 

Het Dagelijks Bestuur heeft informatie ingewonnen bij VWV (per mail) en heeft op het internet gezocht 

naar elementen die deze stellingname bekrachtigen. Waarom de GRIS het oneens is met beslissing en de 

motivatie is als volgt samengevat: 
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1. De motivatietekst bestaat uit 7 paragrafen. Alleen paragraaf 3 bevat een direct inhoudelijk argument 
voor de beslissing om Vluchtelingenwerk Vlaanderen (VWV) niet te sponsoren. Eén zin vat de kern:  
Het gaat over het openen van alle mogelijke procedures op het Belgisch, Europees en internationaal ni-
veau om uiteindelijk hun doel te bereiken, zijnde alle grenzen waaronder de Europese grenzen, tot op de 
grond af te breken. 
Navraag bij betrokken organisaties en speurwerk op het internet resulteerde nergens in een bevestiging 
van deze stelling. In tegendeel, dit wordt meermaals formeel en uitdrukkelijk tegengesproken! (cfr mail 
VWV van 13 november 2020)Enkel op sites die duidelijk vijandig zijn tav Vluchtelingenwerk Vlaanderen 
lazen we identieke stellingnames.  
Deze vijandigheid bestaat duidelijk niet in het college, getuige de vele lofbetuigingen die de tekst toe-
zwaait aan de goede dingen die VWV levert en aan de solidariteit van de vele deelnemers aan de Refugee 
Walk 2020 tvv VWV.  
We begrijpen overigens deze spreidstand niet! 

Dat VWV procedures opent tegen de staat ‘teneinde bovenstaand doel (alle grenzen slopen)te bereiken’ is 
onjuist. VWV heeft zich inderdaad al dikwijls aangesloten bij gezamenlijke procedures tegen beslissingen 
van overheidsdiensten en van de Belgische Staat. Daarbij gaat het ook over aspecten van het migratiebe-
leid. We begrijpen dat deze kritische houding het migratiebeleid van voormalig staatssecretaris Theo 
Francken bemoeilijkte, maar altijd zijn hierbij uitsluitend wettelijke wegen bewandeld, nooit zijn onwet-
tige of agressieve middelen gebruikt. Zie hiervoor https://www.vluchtelingenwerk.be/missie-visie  
Dit federale aspect mag volgens de GRIS overigens geen consequenties hebben voor beslissingen op het 
lokale vlak.  

2. Paragraaf 3 snijdt nog een ander argument aan, namelijk: Het overgrote deel van de Lubbekenaren en 
burgers in het algemeen staan hier niet achter.  

Dit kan o.i. niet méér zijn dan een veronderstelling en dit wordt niet bevestigd door de stemming op de ge-
meenteraad van september waar het punt mbt sponsoring van VWV slechts nipt verworpen is met 12 stem-
men tegen 10. Dit kan bezwaarlijk het overgrote deel genoemd worden! 

3. Paragraaf 5 beweert dat de Vlaamse overheid geen subsidies meer uitkeert aan VWV. Dit document 
http://docs.vlaamsparlement.be/pfile?id=1514515 beweert het tegendeel. Wat betreft de subsidies van 
de federale overheid verwijzen we graag naar de mail van VWV van 13 november 2020, die we aan de 
schepen Internationale Samenwerking zullen bezorgen.  

Besluit: de GRIS betreurt de negatieve beslissing van het college ivm de sponsoring van de Refugee Walk 2020 
gezien de aanvragen helemaal conform het subsidiereglement waren. Het is immers de taak van de GRIS om 
de solidaire acties van de burgers van Lubbeek in relatie met de wereldwijde samenleving te ondersteunen. 
Zie hiervoor het organiek reglement. De GRIS erkent, in tegenstelling tot het college, de legitimiteit van VWV 
als ontvangende organisatie. 

Schepen Geert Bovyn bevestigt dat er op de gemeenteraad van september een uitgebreide discussie heeft 

plaats gevonden. Hij was niet op de hoogte dat de Vlaamse overheid subsidies geeft aan VWV. Indien 

het College een foute inschatting heeft gemaakt moet dit erkend worden, maar dit zal over de inhoud 

geen ander besluit genereren. 

De GRIS-voorzitter beklemtoont de het CBS de bevoegdheid heeft om een vraag af te keuren, maar dat 

ze wel moet terugvallen op de inhoud van de vraag. 

PS: Kirsten Baeyens interpreteert het besluit van de Vlaamse overheid als zouden de subsidies aan VWV 

sinds 1/1/2018 stopgezet zijn. Volgens een andere bron zijn enkel de subsidies voor de GESCO’s stopge-

zet, niet de andere subsidies. 

Besluit: de ALV keurt het antwoord op de motivatietekst aan het CBS goed. 

 

 

http://www.grislubbeek.be/
https://www.vluchtelingenwerk.be/missie-visie
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5. Opvolging aanwezige lidorganisaties 

Er zijn geen specifieke mededelingen. 

De ALV vraagt zich af of leden ook korting kunnen genieten bij het huren van een gemeentelijke zaal. 

Navraag door Michiel geeft volgend antwoord: 
Dit is reeds het geval. Bv. voor zaal Libbeke (volledige zaal + keuken) 

betalen huurders buiten Lubbeek 850 euro, Lubbeekse particulieren betalen 

425 euro en erkende, Lubbeekse verenigingen betalen 399 euro. Aan GRIS-le-

den die activiteiten organiseren wordt het laatste tarief aangerekend.  

Daarnaast kunnen activiteiten met opbrengst in aanmerking komen voor subsidiëring door de GRIS (zie 

subsidiereglement ‘Subsidies voor Noordactiviteiten’. 

Suggestie: kan, zoals in andere gemeentes, niet éénmaal per jaar een zaal gratis gehuurd worden? 

6. Programma Duurzame Gemeentes in februari 2021  

7. Participatieproject 

Beide agendapunten zijn gekoppeld en worden door mekaar besproken. 

Ter inleiding heeft de voorzitter gezocht naar de link van de GRIS met duurzaamheid in de gemeente. 

In 2015 hebben de Verenigde Naties, in opvolging van de Milleniumdoelstellingen, de SDG’s goedge-

keurd (Sustainable Development Goals). Van dan af is er per provincie een werkgroep opgericht om 

deze doelstellingen te vertalen naar het mondiale vlak. In Leuven gebeurde dit door de VVSG en de 

11.11.11-koepel. Uit dit overleg is ook de term ‘Lokaal Mondiaal Beleid’ geïntroduceerd, die ook in de 

subsidiereglementen van de GRIS is opgenomen. 

Chronologisch overzicht van de betrokkenheid/initiatieven van de GRIS: 

1. Op uitnodiging toegetreden tot de ‘klankbordgroep’ die de uitwerking van het klimaatactieplan 

mee wou steunen. 

2. Inzetten op het behalen van het FairTradeGemeente-label, wat in 2016 is gerealiseerd, met het 

ontvangen van dit label op de eerste H-eerlijke markt. 

3. Stimuleren van de vraag naar ethisch bankieren, wat geleid heeft op de plaatsing van € 200000 

op een spaarrekening van Triodos (staat er nog steeds). 

4. 2017: voorleggen van de SDG-engagementsverklaring aan het gemeentebestuur, tezamen met 

een actieplan. De verklaring is ondertekend, het actieplan is nog niet in orde. 

5. De symbolen van de SDG zijn publiekelijk uitgehangen en getoond, zie gemeentehuis en BIB, 

alsook het officieel uithangen van de vlag. 

6. Ook in 2017 heeft de GRIS zich ingeschreven op het VVSG-initiatief ‘Lokale helden’, waar in 

een officiële huldiging in de raadzaal de ‘ambassadeurs’ werden gehuldigd. 

7. Het SDG-koffiebonenspel is op zes verschillende activiteiten aangeboden, 600 mensen hebben 

er aan deelgenomen. 

8. Op initiatief van schepen Bovyn zijn in het gemeentelijk infoblad telkens drie SDG’s toegelicht, 

met een link naar de verschillende activiteiten. 

9. 2018: de GRIS heeft n.a.v. de gemeenteraadsverkiezingen een politiek memorandum geschreven 

op basis van de SDG’s en een bevraging gezonden naar alle politieke partijen. 

10. Bij de voorstelling van het jaarverslag op de gemeenteraad zijn de SDG’s kenbaar gemaakt. 

11. 2019: herhaling van de vraag naar ondertekening van de engagementsverklaring en naar de op-

maak en uitvoering van een actieplan. Opnieuw heeft de gemeenteraad zijn engagement beves-

tigd, maar een concreet actieplan is er nog niet. Wel zijn de SDG’s opgenomen in het beleids-

plan van het huidige bestuur. 

12. 2019: voorstel van de GRIS om in de week van de duurzame gemeente (september) samen te 

zitten met alle adviesraden om die week te organiseren. Ondanks twee voorbereidende bijeen-

komsten is dit voorstel niet uitgewerkt. 
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a. Daniël Noë is de duurzaamheidsambtenaar die het klimaatactieplan verder moet opvolgen. 

b. Een vergadering met de verschillende adviesradenvoorzitters is niet doorgegaan, wel een 

overleg met de burgemeester, maar zonder verder gevolg. 

c. De voorzitter van de GRIS heeft alle voorzitters zelf uitgenodigd op een kennismakingsver-

gadering, wat niet echt in dank werd afgenomen door het college, bij monde van schepen 

Duerinckx wegens (vermeende) inmenging van de GRIS in zijn plannen om een aantal ad-

viesraden om te vormen tot een vrijetijdsraad. Na overleg is besloten om in de toekomst als-

nog opnieuw samen te zitten. 

Wegens de Coronapandemie zijn alle activiteiten uitgesteld tot februari 2021. 

Op basis van dit overzicht stellen zich volgende vragen aan de schepen Internationale Samenwerking: 

➢ Wat is de huidige stand van zaken inzake duurzaamheid binnen de gemeente? 

➢ Wat is de huidige stand van zaken inzake participatie in Lubbeek? 

Stand van zaken (schepen I.S. Geert Bovyn): 

➢ De beleidsacties zijn gekoppeld aan de SDG’s (zie meerjarenplan). 

➢ Er is gevraagd om op dienstvergaderingen de beslissingen ook te koppelen aan deze doelstellin-

gen. 

➢ Eveneens worden de besluiten van de gemeenteraad gekoppeld aan de SDG’s. 

➢ Ten gevolge van de COVID-periode wordt het belang van lokaal-mondiaal extra benadrukt. Het 

gemeentebestuur speelde/speelt hierop in met verschillende acties: Lubbeek helpt, de wandelin-

gen, de zomerschool, lokaal staat centraal…. 

Concreet betekent dit: 

I. Oprichting van een Vrijetijdsraad, begeleid door Vorming Plus dat de SDG’s als kader voor par-

ticipatie hanteert. 

o De vrijetijdsraad richt zich naar alle erkende en niet erkende raden, op zoek naar mensen 

die actie willen ondernemen en/of hierover willen reflecteren. 

o Op 15 december is het eerste vervolgoverleg, nadien volgen twee sessies met publiek en 

met vertegenwoordiging van de verenigingen, die allen worden uitgenodigd. 

Vanuit de ALV zijn volgende vragen genoteerd: 

➢ Zijn ook de niet functionerende raden uitgenodigd? 

➢ Kunnen naast de afvaardiging van raden ook individuele mensen betrokken worden? 

➢ Binnen welke tijdsspanne moet Vorming Plus zijn traject uitrollen? Hoe gaat dit concreet 

gerealiseerd worden? 

Antwoorden:  

➢ Alle verenigingen worden betrokken, informeren is ook participeren. Om tot beslissingen te 

komen moeten alle elementen samen gelegd worden. Er wordt gewerkt met een participatie-

ladder die - om het te doen slagen - specifiek zoekt naar de participatiegraad rond een be-

paald thema. 

➢ Het is de bedoeling om alle raden op dezelfde manier te laten deelnemen, al dan niet op uit-

nodiging bij een gesloten raad, of via een open raad zoals de MAR of de GRIS. 

➢ Het traject moet afgerond zijn tegen juni 2021, de uitrol wordt besproken op 15 december 

door Vorming Plus samen met het college en de diensten. Nadien zullen sessies georgani-

seerd worden met in een eerste fase een lezing door de wakkere burger, in een tweede fase 

door verenigingen, achterban en inwoners. 

II. Herzien van het Lubbeeks klimaatactieplan periode 2020-2025, op basis van wat reeds gereali-

seerd is van het bestaande plan. Op 10 november was er een meeting tussen de gemeente Lub-

beek (schepen Bovyn en Daniël Noë) en Interleuven over de concrete invulling van het partici-

patietraject. Dit traject maakt onderdeel uit van de opmaak van een nieuw klimaatactieplan, on-

der geleiding en coördinatie van de provincie Vlaams-Brabant. 

http://www.grislubbeek.be/
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Doelstelling is te weten komen wat er leeft bij de bevolking (drempels, opportuniteiten, uitdagin-

gen), naast het creëren van een breed draagvlak en van steun, alsook een klimaatbewustzijn te 

creëren bij de inwoners om het klimaatthema te laten leven in de gemeente. In die optiek is een 

verbintenis met het Burgemeestersconvenant 2030 herbevestigd. 

In concreto: op 21 maart is het startmoment voor de realisatie van het initiatief ‘duurzame ge-

meente’, waarbij de huidige adviesraden betrokken worden. Men zal zich toespitsen op Corona, 

meer bepaald op wat er gebeurd is, welke initiatieven waardevol waren en wat belangrijk was. 

Bijvoorbeeld een gedichtenwedstrijd, iets met Coronahelden, klaprozen enz. Al deze elementen 

worden gelinkt aan de SDG’s, vooral om het internationale kader ervan zichtbaar te maken op 

lokaal niveau.  

Het concept bevat volgende elementen om te informeren en ideeën te verzamelen: 

➢ Inwoners worden uitgenodigd en aangespoord om deel te nemen, eventueel begeleid 

door een (betalend) burgerparticipatieplatform dat het geheel opvolgt en voor feedback 

zorgt. 

➢ Via het Infoblad kan een suggestiekaart verspreid worden. 

➢ Gebruik maken van sociale media en van actieve organisaties (Natuurpunt, Transitie, …) 

➢ Andere doelgroepen zijn de verenigingen, adviesraden enz, alsook de vijf scholen. 

Het selecteren en concretiseren van de ideeën kan gebeuren tijdens een klimaatcafé of via een 

open MAR. Het plan is om in mei af te ronden, om nadien alle voorstellen te bundelen per 

thema. Het aftoetsen van de voorstellen kan dan opnieuw gebeuren in een klankbordgroep, die 

bestaat uit een twaalftal personen die geselecteerd zijn op basis van kennis en ervaring. 

Naar voor geschoven thema’s zijn gebouwen en energie (35%), mobiliteit (34 à 40%) duurzaam 

consumeren en klimaatadaptatie. Er zijn echter geen prioriteiten, de gemeente moet het voor-

beeld geven op zoveel mogelijk verschillende vlakken. 

De ALV hoort vele intenties, maar heeft toch bedenkingen over de methode om de burger te be-

trekken, over hoe de uitnodiging zal aankomen bij de inwoners en/of hoe ze echt kunnen betrok-

ken worden. De vergadering vindt het misschien beter om te vertrekken van wat wél werkt dan 

van wat niet of minder werkt. Zij verwijst daarvoor – opnieuw - naar het initiatief om de ver-

schillende adviesraden samen te brengen in een ‘raden-generaal’. 

De schepen nodigt de leden van de GRIS uit om hierin een rol te spelen en voorstellen door te 

sturen. 

8. Varia: 

a. Jaarverslag 2020: 

Het zal de twintigste editie worden. De voorzitter vraagt elke lidorganisatie om het jaarverslag 

2020 tegen eind januari door te sturen. 

b. GRIS in de BIB: 

Is on hold gezet omdat een dergelijke organisatie moeilijk via on-line-overleg kan. 

c. Fair-o-meter: 

Vanuit FTG is gevraagd om deze meting opnieuw in te vullen tegen uiterlijk 17 januari 2021. 

Geert en Michiel nemen dit op, Michiel zal de inlogcode doorsturen naar de leden van de werk-

groep. De vorige score voor Lubbeek bedroeg 43%.  

De trekkersgroep zou nieuw leven moeten ingeblazen worden. 

d. AFF 2021:  

Gepland op vrijdag 14 mei in zaal Libbeke. De werkgroep komt eind februari samen. 
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e. Infoblad: vraag of het mogelijk is dat de GRIS-verenigingen via een artikel in het gemeentelijk 

infoblad de Lubbekenaars kunnen bedanken voor subsidies die ze ontvangen hebben.  
Antwoord: de communicatiedienst geeft aan dat er per infoblad een vereniging 

internationale samenwerking kan worden opgenomen (in het verleden is dit blijk-

baar al gebeurd). Ze geven wel aan dat het belangrijk is dat er kwalitatief fo-

tomateriaal aangeleverd wordt en dat de teksten leesbaar en dynamisch zijn. 

Daarnaast geven ze aan dat er wel rekening gehouden dient te worden met de 

deadlines. Voor het infoblad van maart-april is dit bv. 8 januari.  

 

9. Nieuwe data: 

➢ Werkgroep AFF: donderdag 25 februari 2021, online, Guy nodigt uit. 

➢ ALV: donderdag 4 maart 2021. 

➢ Start duurzaamheid: zondag 21 maart 2021 

 

Verslag: Guy Sprengers 
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